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Vibeke Munthe-Kaas har nylig 
blitt valgt inn som ny president 
i Association of Norwegian Stu-
dents Abroad (ANSA), en orga-
nisasjon for norske studenter i 
utlandet. 26-åringen har nett-
opp avsluttet en bachelorgrad 
i internasjonale relasjoner ved 
Universitetet i New South Wales 
i Sydney i Australia, og har lang 
erfaring fra organisasjonen.

– Hvorfor ønsket du å ta denne 
jobben?

– Jeg har selv tatt en grad i 
utlandet, og brenner for uten-
landsstudier. Studenter som 
reiser ut henter hjem uvurder-
lig internasjonal kompetanse og 
erfaring, som Norge er avhengig 
av både nå og i framtiden.

– Hvordan er du som leder?

– Jeg er engasjert, tydelig og 
fleksibel. Dessuten er jeg opp-
tatt av å samarbeide med kol-
leger og dra nytte av all den 

kompetansen som finnes i or-
ganisasjonen vår.

– Hva er ANSAs viktigste opp-
gaver?

– ANSA har tre viktige opp-
gaver. Vi er en studentsamskip-
nad for alle norske studenter 
som går på skole i utlandet, en 
interesseorganisasjon og et in-
formasjonssenter for studier i 
utlandet.

– Hva blir de viktigste sakene i 
årene som kommer?

– Først og fremst vil vi sikre 
at førsteårsstøtte til USA blir 
innført på statsbudsjettet 2014. 

Vi vil også ha økt stipendandel 
på skolepenger for studenter 
som studerer i utlandet, si-
den studenter som velger å ta 
utdannelse i 
utlandet sit-
ter igjen med 
en uholdbart 
stor gjeld. Si-
den 2005 har 
gjelden til en 
b a c h e l o r s t u -
dent fra utlan-
det økt med 
175 000 kro-
ner, mens den 
i Norge kun 
har økt med 
15 000 kroner.

– Er det noen 
s t u d e n t g r u p -
per som er mer 
utsatt enn an-
dre for proble-
mer?

– Utfordringene utenlands-
studentene møter er mange og 
ulike, og rangerer fra ufrivillig 
valutaspekulasjon til å kunne 
kjøpe brød i butikken på et 
språk man ikke kan. Jeg tror 
nok ikke at det er noen enkelt-
grupper som er mer utsatt enn 
andre, men ulike utdanninger 
og studieland har forskjellige 
ting man må forberede seg på, 
og forholde seg til.

– Hvorfor ønsker du at flere stu-
denter skal studere i utlandet?

– Vi ønsker at enda flere skal 
ta deler av graden sin i utlan-

det, og mener 
det bør tilrette-
legges bedre for 
studentene slik 
at man kan se 
en økning i an-
tall norske stu-
denter som drar 
på utveksling.

– Hva må gjø-
res for at flere 
skal studere i ut-
landet?

–  M y n d i g h e -
tene må tilret-
telegge bedre, 
enkelt og greit. 
Vi ønsker å se 
konkrete tiltak 
og håndfaste 

strategier for hvordan Norge 
skal sikre seg de kloke globale 
hodene for fremtiden. Institu-
sjonene i Norge bør oppfordre 
til, og informere godt om mulig-
hetene som finnes for å reise på 
utveksling. Det er også viktig at 
betingelsene for å ta språklige 
tilretteleggingssemestere bedres, 
slik at terskelen blir lavere for 
studenter som ønsker å studere i 
ikke-engelskspråklige land.

anderbal@universitas.no

– Må bli lettere å 
studere i utlandet «Vi ønsker å se 

konkrete tiltak og 
håndfaste strate-
gier for hvordan 
Norge skal sikre 
seg de kloke glo-
bale hodene for 
fremtiden»

Vibeke Munthe-Kaas, 
nyvalgt president i ANSA

ANSA-president Vibeke Munthe-Kaas mener 
staten kan gjøre en bedre jobb med å tilrette-
legge for utenlandsstudenter.

Vil sende flere ut: Vibeke Munthe-Kaas mener 
studenter som reiser ut henter hjem uvurderlig 
internasjonal kompetanse og erfaring. FOTO: ANSA

På mandag trakk Finn Henrik 
Friis Larsen seg som rektor for 
den omstridte fagskolen Oslo 
International Bible College 
(OIBC) med umiddelbar virk-
ning. Det er hans egen sønn, Si-
mon Friis Larsen, som overtar 
rektorjobben.

I en pressemelding erkjenner 
styret ved skolen at det har vært 
«en rekke problemer» ved skolen, 
og at det derfor var nødvendig 
å gjennomføre endringer i sko-
lens øverste ledelse.

«Styret er takknemlig for at 
Finn Henrik Larsen tok initiativ 
til å fratre som rektor, etter at 
vi klargjorde for ham at funda-
mentale endringer måtte skje», 
heter det i pressemeldingen.

Granskes av NOKUT
15. juli ble det bestemt at ut-
danningstilbudet ved OIBC 
skal revideres av Nasjonalt or-
gan for kvalitet i utdanningen 
(NOKUT). I revideringen skal 
NOKUT vurdere om OIBC til-
fredsstiller kravene som stilles 

til fagskoleutdanninger. Hvis 
NOKUT kommer fram til at 
skolen ikke gjør det, vil det bety 
kroken på døra for bibelskolen. 
Revisjonen skjer på bakgrunn 
av bekymringsmeldinger, og 
spørsmål knyttet til styrets le-
gitimitet, skrev NOKUT på sine 
nettsider.

Styreleder i OIBC, Øyvind 
Herskedal, bekrefter at en man-
glende NOKUT-godkjenning vil 
bety kroken på døra for bibel-
skolen – i hvert fall slik den fun-
gerer i dag.

– Styret ser NOKUTs god-
kjenning som et «vinn eller for-
svinn» for OIBC som fagskole 
med statstilskudd, sa Herskedal 
til Vårt Land i juli.

Herskedal har vært styrele-
der siden mai i år.

Tvunget til tungetale
Parallelt med NOKUT-reviderin-
gen, fortsetter også Kunnskaps-
departementet (KD) sitt tilsyn 
med bibelskolen. De har over 
lengre tid undersøkt bibelsko-
len, etter at de fikk et anonymt 
tips om økonomiske misligheter.

Universitas har tidligere om-
talt bekymringsmeldingene som 

Bibelskole granskes –  
rektor trekker seg
Én måned etter det ble bestemt at Oslo Internati-
onal Bible College skal revideres av NOKUT, trek-
ker skolens rektor seg med umiddelbar virkning.

NOKUT skriver om. Høsten 
2012 kunne Universitas avsløre 
at studenter ved OIBC skal ha 
blitt tvunget til tungetale, tra-
kassert og truet med utkastelse. 
Det framgikk av et brev signert 
over halvparten av skolens stu-
denter. Ansatte på skolen skal 

også ha beskyldt elevene for å 
ha djevelens ånd i seg og for å 
bedrive heksekunst.

Blir værende
Tidligere rektor Finn Henrik 
Friis Larsen går inn i en nyopp-
rettet stilling som Misjons- og 

markedsdirektør.
I pressemeldingen finner sko-

lens styre grunn til å presisere 
at stillingen ikke er involvert i 
skolens akademiske utvikling, 
og heller ikke innebærer perso-
nalansvar eller økonomistyring.

universitas@universitas.no

Ny rektor: Simon Friis Larsen avløser faren Finn Henrik, og overtar 
jobben som rektor ved Oslo International Bible College.

FOTO: PRIVAT

Sju kjappe

tekst Anders Ballangrud

Bibelskole

tekst Geir Molnes
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– Når staten ikke gjør nok, må 
man ta saken i egne hender, 
sier Gabrielle Legrand Gjerdset, 
leder for Studentparlamentet 
ved Universitetet i Oslo.

Hun er en av mange som nå 
tilbyr sofaen til studenter som 
mangler tak over hodet.

Det er velferdstingene i Oslo, 
Bergen og Trondheim som har 
tatt initiativ til kampanjen, 
med navnet #Ledigsofa.

– Vi så behovet for å komme 
med et akutt tiltak for dem 
som har fått studieplass, men 
som ikke har noe sted å bo. 
Kanskje vil kampanjen føre til 
at noen blir værende i byen, 
framfor å gi opp, sier leder for 
Velferdstinget i Oslo og Akers-
hus, Tone Vesterhus.

Mange ledige sofaer
Selv om kampanjen fortsatt 
er i startfasen har velferdstin-
gene allerede fått mye respons 
fra studenter med ledig sofaka-
pasitet.

– Foreløpig har vi ikke fått 
så mange henvendelser fra 

studenter som vil sove på sofa, 
men vi har fått mange svar fra 
dem som vil låne ut. Vi håper 
at flere husløse studenter tar 
kontakt når budskapet spres 
videre, sier Vesterhus.

Stiller med egen sofa
Vesterhus har selv bidratt til 
kampanjen ved å stille sin egen 
sofa til disposisjon.

– Det ville nesten vært dumt 
om jeg var med på å fronte 
kampanjen, uten at jeg stilte 
opp selv. Sofaen min er ledig 
fra i kveld til i morgen. Det 
blir kanskje noen flere dager 
senere også, sier studentpoli-
tikeren.

Vesterhus oppfordrer så 
mange som mulig til å delta på 
kampanjen.

– Jeg håper bevandrede stu-
denter husker hvordan det var 
å være ny i Oslo. Det kan være 
skremmende, og jeg håper at 
de er villige til å dele litt for 
at noen skal få det litt enklere, 
sier studentlederen.

universitas@universitas.no

Tilbyr sofaen til 
hjemløse studenter
Studenter i bolignød tilbys sofaplass gjennom 
kampanje på sosiale medier. – Vi så behovet for 
et akutt tiltak, sier studentleder Tone Vesterhus.

boliger. Derfor økte vi tilsagnet 
til 1500 nye boliger i revidert 
nasjonalbudsjett for 2013, altså 
mer enn de tusen som var lovet, 
sier statssekretæren.

– I 2009 lovet dere høyere studi-
estøtte, noe som ikke er blitt inn-
fridd. Hvorfor skal studentene 

stole på dere nå?
– Fordi vi har vært troverdige 

som holdt løftet vårt om stu-
dentboliger i forrige periode, og 
vi vil derfor gjøre det samme i 
neste, sier Setsaas.

c.s.gundersen@universitas.no

Vil du jobbe i Norges 
største studentavis?

JOURNALISTER
Universitas er vaktbikkje, kulturorgan og debattforum for over 60.000 
Oslo-studenter. Vi trenger idérike, skriveføre journalister som brenner 
for å lete fram og skrive spennende saker innen ulike stoffområder og 
sjangre, som nyheter, kultur, feature, essay, anmeldelser, kommentar- og 
analyse. Du bør være engasjert og villig til å sette av tid.
Opplys gjerne hvilket stoffområde du helst vil arbeide med. 
Spørsmål om stillingen rettes til redaktør Emma Tollersrud. 

emma.tollersrud@gmail.com
911 23 791

FOTOGRAFER
Vi trenger dyktige fotografer som kan ta spennende nyhets- og 
reportasjebilder og portretter som skiller seg ut. Du er teknisk stødig 
og har evnen til å arbeide selvstendig. Eget utstyr er en forutsetning.
Spørsmål om stillingen rettes til fotosjef Helle Gannestad. 

hellegannestad@gmail.com
911 51 685

DESIGNERE
Vi trenger intelligente og idérike designere som har blikk for god layout og 
kjennskap til verktøyene Universitas arbeider med - InDesign, Illustrator 
og Photoshop. Mesteparten av arbeidet foregår mandag og tirsdag, og 
uttegnerne jobber i turnus.
Søknaden bør inkludere en portfolio / vise til tidligere arbeider.
Spørsmål om stillingen rettes til desksjef Håkon Sukuvara

h.suku@live.no
979 81 534

SØKNADSFRIST 25. AUGUST 2013
Søknad, CV og arbeidsprøver sendes til emma.tollersrud@gmail.com.

UNIVERSITAS er en av Europas største student aviser, med 34 utgivelser i året. Vi dekker i dag alle læ-
resteder tilknyttet Studentsamskipnaden i Oslo og Akerhus. Vi er stolte av å tilby de viktigste nyhetene 
om utdanning og akademia og de beste student relaterte leseropplevelsene i Norge.
I 65 år har Universitas vært en viktig døråpner inn i mediebransjen for talentfulle journalister, skriben-
ter, fotografer og sidedesignere. Totalt jobber ca. 45 pers oner i Universitas. Vi satser aktivt på å bringe 
fram det beste hos hver enkelt av våre medarbeidere.

VI KAN TILBY:
•	 Et svært godt sosialt miljø i en trivelig, engasjert redaksjon.
•	 En uvurderlig erfaring for alle som ønsker en fremtid innen journalistikk, foto og medier generelt.
•	 En variert og spennende jobb med store utviklingsmuligheter og rom for nytenkning og 

kreativ utfoldelse.
•	 Du er engasjert og idérik, samarbeider godt og har god leveringsevne og gjennomføringskraft. 

Tidligere erfaring er en fordel, men ingen betingelse.
•	 Arbeidet er honorert og lar seg kombinere med studier. 
•	 Universitas vektlegger mangfold og oppfordrer studenter fra alle aktuelle læresteder til å søke, 

uansett kjønn eller kulturell bakgrunn.

WWW.UNIVERSITAS.NO
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Det er ingen vits i å stemme

«Samfunnet trenger hver eneste 
stemme».

Slik lyder hovedbudskapet til 
mediekampanjen «Min stemme 
2013», som har som hovedmål å 
bekjempe den stygge valgstatis-
tikken blant «unge»; nesten halv-
parten av alle velgere under 30 år 
brukte ikke stemmeretten sin ved 
forrige valg, og de fleste store avi-
sene i Norge er gått sammen for 
å rette opp statistikken. De har 
blant annet regnet seg frem til at 
halvparten av alle velgere under 
30 år, det – det er en god del folk.

«300 000 stemmer er mer enn 
nok til å forandre Norge», fastslår 
kampanjen.

«Hvis halvparten av befolk-
ningen i Oslo ble nektet stem-
merett, ville vi da gå glipp av noe 
verdifullt?» spør den.

Slik politikerne lenge har messet 
at det er du som avgjør valget, har 
også kampanjen – ved å tillegge 
den kumulative styrken i 300 000 
til én person – valgt samme stra-
tegi: Din stemme teller.

Men så gjør den jo ikke det.

Og la meg stoppe deg før vi be-
gynner en diskusjon om hvorvidt 
slike uttalelser tilhører anarkister, 
Lars Akerhauger og andre troløse 
vesener.

Poenget er at når Johnny fra 
Kløfta sier at «det er jo faen ikke 
vits i å stemme» – så har jævelen 
rett. Den ene stemmen han leg-
ger eller ikke legger i valgurnen 
har ingen praktisk betydning for 
valgresultatet overhodet.

Likevel går kampanjen i den 
stadig mer utbredte logiske feil-
slutningen som ligger i å tillegge 
allmektig verdi til den personlige 
stemme. Ved å fortelle at det 
viktigste du kan gjøre er å avgi 
din stemme (og at om du gjør det, 
kan du klappe deg på skulderen 

og si at du har gjort alt du kan), 
bagatelliseres den enkeltes verdi 
som politisk person. Det gjør 
det veldig enkelt å vri seg unna. 
Kampanjen bidrar til å redusere 
det politiske mennesket til en 
som avgir sin stemme hvert fjerde 
år – og ingenting annet.

For det er ingen vits i å 
stemme. Verdien i selve stem-
megivningen er så minimal at 
den ikke eksisterer; verdien ved 
demokratiet ligger heller i det 
å være politisk engasjert – et 
engasjement som kanskje kom 
mer naturlig for generasjonen 
som nå skal belære oss «unge» 
at valg er viktig, en generasjon 
som har nærere forbindelse med 
verdien som ligger i å i det hele 

tatt ha mulighet til dette valget.

Det er denne politiske interessen 
som må vekkes. For et politisk 
menneske vil ikke det å gi sin 
stemme være den eneste mulige 
– den ultimate – handlingen for å 
virkeliggjøre sitt politiske vesen; 
for et politisk menneske vil stem-
megivingen følge naturlig av det 
allerede etablerte engasjement.

For joda, det er et bekymrings-
fullt tegn at stadig flere lar være 
å stemme. Men det er enda mer 
bekymringsfullt om en samlet 
offentlighet tror at man kan løse 
problemet på knappe tre uker – 
ved å lure de «unge» til å levere en 
lapp innen 9. september.

debatt@universitas.no

Kommentar

Øyvind Gallefoss 
Redaksjonsleder i Universitas

Kaja Onsum Moseid (23)

UiO, Psykologi

1. – Ja, fordi jeg bryr meg om hvor-
dan samfunnet blir formet framover.

2. – Nei, ikke før du nevnte det nå.

3. – Det vet jeg ikke. Jeg trenger å 
lese mer om partiene først.

Morten Hägg (21)

UiO, Japansk

1. – Ja, jeg skal stemme. Den 
enkleste måten å påvirke samfunnet 
på er ved å stemme.

2. – Nei, det har jeg ikke hørt om.

3. – Det blir enten FrP eller Arbeider-
partiet. Jeg er egentlig sosialdemo-
krat, men føler at vi kanskje trenger 
et spark bak.

Rikke Risnes (18)

UiO, Psykologi

1. – Ja, jeg er opptatt av hvordan 
samfunnet rundt meg fungerer. 
Utdanning og miljø er viktige saker 
for meg i år.

2. – Nei.

3. – Nei, det vet jeg ikke ennå. Jeg 
har tatt noen tester på nettet, men 
jeg vet ikke om de stemmer helt.

Johnny Amundsrud (29)

UiO, Kunsthistorie

1. – Ja, jeg skal stemme. Jeg 
stemmer for min egen del – og for 
samfunnets.

2. – Nei, det tror jeg ikke.

3. – Jeg har bestemt meg, men jeg 
ønsker ikke å offentliggjøre hvilket 
parti.

Rosa Linn (19)

HIOA, Kunst og design

1. – Ja, jeg har tenkt å stemme. Jeg 
har lyst til å påvirke samfunnet slik 
at jeg slipper å klage i ettertid.

2. – Nei, det har jeg ikke.

3. – Jeg har bestemt meg, men du 
får ikke vite hvilket parti jeg stem-
mer på.

5 PÅ PLASSEN

Nesten halvparten av velgere under 30 år bruk-
te ikke stemmeretten sin ved forrige valg. Det 
gjelder særlig unge mennesker midt i 20-årene, 
som stemmer i enda mindre grad enn første-
gangsvelgere.

Mandag denne uken var forsiden på i alt 20 
norske aviser dekket av en annonse for medi-
ekampanjen «Min stemme 2013». Målet er å 
inspirere flere unge til å bruke stemmeretten. Vi 
spurte studenter hvor de står før stortingsvalget 
i september.

1. Har du tenkt til å stemme?

2. Har du hørt om kampanjen «Min stemme 2013»?

3. Hva skal du stemme?

Ja, vi stemmer
STORTINGSVALG 2013
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PORTRETTET tekst: Thorbjørn Kringlebotn Borlaug foto: Hans Dalane-Hval
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ALDRI MER
NUDDEL ROMANTIKK

NSO-leder Ola Magnussen Rydje elsker oppmerksomhet, men 
hater å styre. På få måneder har han rukket å bli et medietryne, 

for at alle studenter skal ha det like bra som ham.

– Dette må jo være verdens beste jobb! 
Jeg er en veldig oppmerksomhetssyk type, 
smiler Rydje.

– Også kjemper vi for en god sak, som 
gjør det verdt det.

Han siteres i hytt og pine, har kronikker 
på trykk i mange av landets store aviser, og 
har telefonen på seg til enhver tid. Rydje 
elsker det. Såpass innrømmer han. Men stu-
dentvelferd spøker han ikke med. Han vil at 
studenter skal være valgvinnere til høsten. 
Og om han i tillegg får være i rampelyset, er 
han fornøyd.

– Som skilsmisse-enebarn har jeg vært 
veldig vant til at ting handla om meg. Så 
jeg tror det var veldig godt og sunt at jeg 
fikk inn fire veldig flotte stesøsken som har 
innprenta en del sunne verdier i meg.

Rydje satt i elevrådet på ungdomsskolen, 
var på lederkurs i regi av Rotary i en alder av 
18, og begynte i linjeforeningen Eureka etter 
to uker i Trondheim. Ola er en ledertype. Men 
at det skulle bli studentpolitiker av ham?

– Jeg ble egentlig dratt «kicking and 
screaming» etter beina mot min vilje inn i 
studentpolitikken.

– Er det egentlig sant?
– Ja, det er helt sant. Ei venninne av meg 

var programtillitsvalgt ved Europastudier, 
og skulle på utveksling. Da sa hun bare: 
«Ola, nå tar du over». Jeg ville ikke, jeg vis-
ste jo ingenting om dette.

– Så ble jeg jo nesten lurt til å stille til VT 
(Velferdstinget, journ.anm). Vi skulle velge 
de tre i arbeidsutvalget på deltid, men det 
var ingen som stilte. Så måtte vi ha pause i 
møtet, og da ble jeg overtalt til å stille.

Slik ble han med i Velferdstinget, på 
slump. Den dagen bestemte han seg: Neste 
år, da skulle han bli leder.

– Og det ble jeg. Og så har det bare balla på seg.

April i år, i en sal i Tønsberg. NSOs landsmø-
te. Spent stemning. Det skal velges ny leder. 
Tre kandidater. Og det er utrolig jevnt. «En 
thriller». Første opptelling viste flertall til 
Torkil Vederhus, som også stilte til rektor før 

sommeren. Ola like bak. Etter andre runde 
ble det likevel Ola – så vidt. På landsmøtet sa 
han at han er lite opptatt av å «styre».

– Å styre de andre som om de er ma-
rionetter, trekke i trådene, det vil jeg ikke. 
Jeg vil gjerne at de skal gå selv, uten min 
innblanding. Jo mindre «mikkmakk» det 
er med ting, jo mindre byråkrati og møter 
vi må ha for å få til noe, jo gladere blir jeg. 
Sånn sett er jeg ganske utålmodig, tror jeg. 
Hvis man har en god idé så synes jeg ting 
skal bli gjort.

Ola Magnussen Rydje tasser rundt i sok-
kelessen. Han viser fram NSO-kontoret 
som en far viser fram en nyfødt baby. Her, 
i Lakkegata 3, er hovedkvarteret, basen, 
Batman-hulen til Norges mektigste stu-
dentpolitiker. Helt til oktober, for da flyt-
ter de. Det står bokser litt rundt omkring, 
men det gjør ikke noe. Olas bekymring?

– Regjeringserklæringen blir spikra en 
gang i september/oktober, så jeg håper ikke 
det er midt i flytteprosessen.

GUTTA PÅ TUR: Uansett hvor Ola Rydje går, er hans viktigste medarbeider med på tur. I bakgrunn: Nestleder André Almås Christiansen.

Ola Magnussen Rydje

 � 25 år, fra Elverum

 � Bachelorgrad i Europa
studier, NTNU

 � Tidligere: sosialt ansvarlig 
og leder i linjeforeningen 
Eureka, bolig og idretts
ansvarlig og senere leder av 
Velferdstinget i Trondheim, 
leder av Velferd og like
stillingspolitisk komité i NSO.

 � Bor på Sandaker med 
samboer Karoline
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Midt i et spørsmål durer det fra bukse-
lomma til Ola. Han ser på telefonen, lirer av 
seg en tenkende «eeeeh» mens han skrur av 
vibrasjonen.

– Du kan bare ta den.
– Neida, det går bra. Eller, forresten, kan jeg 

ta den?...
– Ola Rydje, leder i NSO!
God og tydelig diksjon, dropper mellom-

navnet, rett til poenget, med en setning som 
gradvis flater ut i volum.

– Heisann, Tone! Kan jeg ringe deg litt 
senere? Ja, greit det. Ha det!

Det var Tone Vesterhus, leder av Vel-
ferdstinget i Oslo og Akershus. Sånn er det 
blitt. Folk ringer, Ola tar telefonen. Som le-
der er han alt annet enn en usynlig og util-
gjengelig.

– Mediearbeidet vårt er en viktig del av 
lobbyarbeidet. Vi er en interesseorganisa-
sjon for studenter, og da er det viktig at vi 
får sakene våre til å være store saker i media, 
spesielt nå i forbindelse med valget. Det vik-
tigste for meg som NSO-leder er å få gjen-
nomslag for politikken vår, rett og slett å 
sørge for at norske studenter ender opp som 
valgvinnere i 2013.

– Er det realistisk?
– Det vil jeg si! Mange av kravene våre er 

prioritert høyt oppe hos de politiske parti-
ene. Jeg er ikke så opptatt av hvem som vin-
ner valget, det viktigste er at de som vinner 
nå prioriterer høyere utdanning, og at de 
bygger minst 3000 studentboliger i året. Det 
tror jeg er realistisk å få til. Og helt nødven-
dig.

– Føler du noen gang at du tar på deg rollen 
som «sutrete» eller «masete»?

– Jeg tenker på det. Og jeg prøver å 
unngå det. Jeg synes det er et image nor-
ske studenter ikke fortjener, og et image 
vi ikke bør ha. Rent taktisk er det lite lurt. 
Den eneste samfunnsgruppen i Norge man 
romantiserer en dårlig økonomisk hverdag 
for, er studenter. Folk synes det er roman-
tisk at vi må leve på nudler og vann, bare 
fordi vi er studenter. Studietida er jo bra, 
det er kanskje noe av det beste man har i 
løpet av livet, men det er ikke på grunn av 
den økonomiske situasjonen.

– Er du redd for å bli valgflesk, et slags «inn-
salg» for de politiske partiene?

– Vi har vært det før. Alle de tre regje-
ringspartiene lovet 11 måneders studiestøt-
te, uten å gjennomføre. Nå har man bygd 
flere studentboliger, 8000 under denne re-
gjeringen, og det er kjempebra. Vi er helt 
enige i at det er det riktige virkemidlet og 
prioriteringen, men det må bygges mange 
flere. Jeg blir ofte spurt sånn: «Ja, dere ble 
lovet dette før, får dere gjennomslag nå?» 
Og jeg vil si at med så mye prestisje som 
partiene og ekspertene nå legger i bolig-
markedet og studentboligbygging, så ville 
jeg bli overraska hvis de bryter de løftene 
for norske velgere etterpå.

Som ung student på europastudier i 
Trondheim hadde Ola det godt. Han fikk 
økonomisk støtte hjemmefra.

– Alle har ikke de samme privilegiene, 
men jeg mener at de bør ha det. Kanskje det 
er en litt sånn klisjéaktig urettferdighets-
motstand: Jeg vil andre skal ha det så bra 
som jeg hadde det.

Rydje jobbet lite ved siden av studiene. 

«Den eneste 
samfunnsgrup-
pen i Norge man 
romantiserer en 
dårlig økonomisk 
hverdag for, er 
studenter.»

RAMPELYS: Her trives Norges mektigste studentpolitiker aller best. 
På klassisk manér åpner han med en spøk om arbeidsutvalget.

SHOWTIME: Notater for talen skrives selvsagt minuttet før han går på scenen. 
Lasse Heggedal (t.v.) sørger for at mikrofonen sitter som den skal.

Sett bort i fra studentpolitikken og alle 
vervene, selvsagt. Men når semesteret var 
slutt, da jobbet Ola.

– I fjor var første gang jeg ikke gjorde 
det, men jeg har solgt juletrær for bestefar 
i ti år! Kristin Halvorsen har kjøpt juletrær 
av meg i mange år. Hun har lovet meg å 
komme innom meg i år, så det gleder jeg 
meg til. Jeg nevnte det da jeg møtte henne 
her om dagen. Da lo hun godt.

Fra en jobb som innebærer Kristin Halvor-
sen til en annen. Men hva gjør han når han 
ikke lenger klager på kunnskapsministeren, 
skriver kronikker og i det hele tatt: Hva gjør 
Ola Magnussen Rydje etter NSO?

– Aner ikke. Nei, seriøst, jeg vet ikke. Jeg 
har en bachelorgrad i europastudier, som er 
kanskje den minst selvstendige bachelor-
graden på hele NTNU. Jeg kan litt om gan-
ske mye, men ikke mye om... noe særlig. Ut-
danningsmessig bør jeg komme meg videre 
og ta mastergrad.

– Må du det, da? Må alle ha høyere utdan-
ning?

– Nei, det synes jeg ikke. Høyere utdan-
ning er ikke for alle, og jeg er ikke noen aka-
demiker selv. Overhodet ikke. Jeg klarte å 
få en bachelorgrad. Som vennene mine sa 
da jeg flytta fra Trondheim etter fem år: 
«Gratulerer Ola, nå har du fullført bachel-
orgraden din på normert mastertid!»

Samboeren hans har fått jobb som rådgi-
ver i Brüssel, og Ola tenker på å flytte etter.

– Etter NSO har jeg ikke noe som binder 
meg til Oslo, så vi får se. Kunne godt tenke 
meg å bo på kontinentet, jeg!
 magasin@universitas.no

PINLIG BERØRT: Rydje rødmet da lederen for Studentparlamentet HiST, 
Gina Helstad, tilbød seg å sette kateter på ham.
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Det mange ikke vet, er at det bare finnes én ordning 
med lovlig depositum i Norge. Det avtalte depositumet 
skal settes inn på en egen depositumskonto i leietakers 
navn, og rentene fra denne skal leietaker få. Det er alltid 
utleier som skal betale for opprettelsen av depositums-
kontoen, og depositumet kan aldri overstige summen 
av seks måneders leie. Hvordan få depositumet tilbake? 
Når leieforholdet er avsluttet kan du som leietaker gå i 
banken og få depositumet utbetalt. Når du har bedt om 
utbetaling av pengene dine, skal banken sende et skriftlig 

varsel til utleier om at pengene vil bli utbetalt til deg. 
Dersom utleier mener han har et krav mot deg, må han 
ta saken videre til forliksrådet eller Husleietvistutvalget 
innen 5 uker etter at banken varslet ham om at du ville ha 
pengene dine utbetalt. Dette er den eneste måten utleier 
kan kreve penger fra depositumet på. Det holder ikke at 
han sier til banken at han har et krav mot deg.

Dersom utleier ikke tar saken videre innen 5-ukersfris-
ten skal banken utbetale depositumet til deg.

Dersom utleier tar saken videre havner den i Husleiet-
vistutvalget eller i forliksrådet. Husleietvistutvalget er et 
spesialisert tvisteløsningsorgan, og finnes i Oslo, Akers-
hus, Hordaland, Nord- og Sør-Trøndelag. I alle andre 
fylker må man ta saken til forliksrådet. Begge instansene 
behandler saker raskt og billig uten behov for advokat-

hjelp. Studenter som leier hos studentboligene har ikke 
individuelle depositumskontoer i eget navn, men betaler 
depositumet sitt inn til en felles depositumskonto. I til-
legg kan det avtales at rentene skal tilfalle studentbolige-
ne, og ikke leietaker. Ellers gjelder reglene som er omtalt 
overfor også for studentboligene.

Ulovlig depositum, dvs depositum som ikke er satt inn 
på en konto i leietakers navn, har du krav på å få tilbake-
betalt. Hvis leieforholdet fortsatt løper kan du trekke fra 
depositumsbeløpet fra leieinnbetalingene dine. Dersom 
du har flyttet ut fra leiligheten, må du sende et krav til 
utleier om at han betaler depositumet tilbake. Dersom 
han ikke utbetaler pengene til deg kan du gå til Husleiet-
vistutvalget og få en dom på at du har krav på pengene.

Over 14 000 studenter står i boligkø over hele landet. 
De kjemper som pirayaer på visninger for å overbevise 
bolighaiene. De bruker tiden på å lete etter sofaer å sove 
på heller enn å lese pensum. Det er semesterstart og 
boligmangel i landets studentbyer.

Uansett grunn er det ingen tvil om at høye priser og 
boligmangel rammer studentene. I gjennomsnitt går to 
tredeler av studiestøtten til boutgifter. Studenter jobber 
mer enn før for å få det til å gå rundt. Det er tid som 
heller kunne – og burde – vært brukt på studier. SSBs le-
vekårsundersøkelse om studenter viser at vi bor trangere 
og dårligere enn andre. Bolignøden gjør oss til dårligere 
studenter fordi vi må konsentrere oss om alt annet enn 

det som er viktig: utdanningen vår.
I mange år har vi krevd flere student-

boliger.  
Det er ikke fordi det er hakk i plata. 
For det første er studentboliger et billig 
strakstiltak: Studentsamskipnadene tar 
størstedelen av prislappen, og har de siste 
årene stått klare til å bygge 3–4 ganger så 
mange boliger som det blir gitt tilskudd til. 
For det andre har studentboliger vesent-
lig lavere leie enn resten av leiemarkedet, 
og vil aldri kreve mer av studentene enn 
absolutt nødvendig. For det tredje bidrar 
studentboliger til å dempe presset i resten 
av boligmarkedet. Det hjelper særlig andre 
lavtlønnsgrupper som konkurrer om de 
samme boligene som studentene.

Før sommeren uttalte en rekke økonomer til Universitas at 
dagens byggetakt ikke gjør stort for å dempe prisgaloppen. 

Om man derimot bygger 2– 3000 boliger i året, er prog-
nosene langt mer optimistiske. Før 
valget har alle partiene lovt flere 
studentboliger, nettopp av disse 
grunnene. Men det må ikke bli som 
med 11 måneders studiestøtte ved 
sist valg: Når valget er over, og 
regjeringen samles for å utmeisle 
sin regjeringserklæring, må ikke 
studentboliger bli glemt.

Mange er nok lei av den årlige kla-
gesangen om studenters bosituasjon. 
Forhåpentligvis kan vi slippe den 
til neste år. Vi gjør det vi kan for å 
løfte boligsaken i valgkampen, blant 
annet gjennom kampanjen #bolig-
kravet (sjekk ut boligkravet.no!). Vi 
skal drasse rundt på studentboligen 

Lillebo for å markere at studentene ikke gir seg før nye 
boliger er i gang med å bygges.

«I gjennomsnitt 
går to tredeler av 
studiestøtten til 
boutgifter. Studen-
ter jobber mer enn 
før for å få det til å 
gå rundt»

Boligmarkedet vs. studentene
Boligkø, brutale visninger og sofasurfing er sikre høsttegn i studenthovedstaden.

Ikke gå i depositumsfellen!

Boligkrisa

Tone Vesterhus 
Leder av Velferdstinget i Oslo og Akerhus

Studentøkonomi

Ragnhild Rath Moritz-Olsen 
medarbeider i husleierettsgruppa i 
 studentorganisasjonen Juss-Buss

Klagesang: Mange er nok lei av den årlige klagesangen om studenters bosituasjon. Forhåpentligvis kan vi slippe den til neste år, skriver Tone Vesterhus. ARKIVFOTO: HENRIK EVERTSSON













33onsdag 14. august 2013 | ANMELDELSER |

Eivind Eide Skaufjord UKAS ANBEFALING

Hvis du har huet med deg, enten du 
er ny eller gammel student, så har du 
i disse dager fått en solid sekk med 
gratis penger, direkte fra Kongens 
skattekammer. Dette trenger du aldri 
å betale tilbake (Kongen har nok), 
så her er det bare å søle i vei. Det 
skjer ingenting av interesse på stu-
diet ditt de første månedene uansett. 

Reis! Kjøp deg noe fint og dyrt. Vask 
sjampis. Kjøp hundrevis av Flaxlodd. 
Kjøp brusmaskin eller frityrkoker, gu-
dene vet. Lev fort, osv, husker ikke 
helt fortsettelsen. Alle vet at studiene 
begynner i oktober.

Gratis penger

Studie«lån»
Hvem: Du

Når: I forrige 
uke hvis du 
har skills

Hans J. Skjong UKAS ADVARSEL

Du som leser dette er kanskje 20 
år og har nettopp kjøpt Blindern-
survival packen (Fjellräven-sekk & 
Morgenbladet-abonnement). Nylig 
tilbake fra backpacking i India bobler 
du over av utviklingsteori-oppgulp. 
Du gleder deg til å lære mer om hvor-
dan Verdensbanken, Monsanto og 
finansakrobatene har skylden for alt 

som er galt her i verden. Men høyere 
utdanning lønner seg ikke, hvis ikke 
du skal bli nettopp en sånn finansak-
robat. Vinnerne er de du forakter, de 
som valgte yrkesfag og allerede har 
jobbet i flere år. Men snart vet du noe 
de ikke vet: deres forkjærlighet for DJ 
Broiler og pocketkrim må sees i lys av 
Bourdieu. 1–0 til deg.

Du har valgt feil

Studietida
Hvem: For 
mange

Hvor: Overalt

Når: For 
lenge

Hørt var bra: «Han med bar-
ten», eller Mikhael Paskalev, 
som han egentlig heter, fikk den 
tvilsomme æren av å åpne årets 
festival. Debutalbumet What’s 
Life Without Losers høstet jevnt 
over positive anmeldelser og 
det er liten tvil om at Paskalevs 

slentrende folkrock også gjør 
seg bra på festival. Låtene sitter 
umiddelbart og Paskalevs særegne 
vokal passer godt til resten av 
uttrykket, selv om den tidvis 
framstår i overkant tilgjort. Og 
når resten av bandet framstår som 
en eneste stor kompisgjeng, med 
blant annet artistene Billie Van og 
Jonas Alaska med på laget, kunne 
starten på festivalen neppe vært 
mer idyllisk.

Aldri hørt om: Få ting er bedre 

enn når man på lykke og fromme 
snubler over en konsert som 
ender opp med å bli en av de beste 
opplevelsene under hele festiva-
len. «De tre søstrene fra California 
har allerede rukket å bli lista på 
P3 to ganger før sitt debutalbum», 
kunne beskrivelsen i den notorisk 
ustabile Øya-appen blant an-
net lokke med. Haim-søstrenes 
særegne miks av folk, rock og R&B 
overbeviste stort. Med uanstrengt 
California coolness («Everyone 
here is so fucking pretty») og 

musikalsk overskudd eide de 
Enga. Og det er slettes ingen liten 
bragd foran et ettermiddagsslapt 
publikum.

Artisten jeg digger: Når Kraft-
werk får lov til å dele ut 3D-briller, 
burde i grunn Beach House få 
lov til å dele ut Petterøes 3000 før 
konsertstart. Det ville gitt me-
ning, for konsertutgaven av Beach 
House er sløvt på den innadvendte 
og selvtilfredse måten. Bandet er 
kompromissløst tro mot sitt eget 

uttrykk – også på konsert. Og deri 
ligger nedturen. Selv for en som er 
fan, blir det nonchalant og uinspi-
rert. Ingenting tyder heller på at 
bandet ønsker å tilføre musikken 
noe ytterligere rent musikalsk, 
hverken energisk eller arrange-
mentsmessig. I stedet satser de 
på at en lyssetting med blinkende 
stjerner skal gjøre jobben for dem. 
For å si det optimistisk: Beach 
House har et urealisert potensial 
som liveband.

Eirik Omvik

Supersøstre, barterock og strandsløving
Haim, Mikhael Paskalev 
og Beach House
Scene: Enga, Sjøsiden

Tid: Lørdag 10. august, onsdag 
7. august og fredag 9. august.

Grimes.  

Bildetekst: zsgdfghzdg s<gdfhg sagdfsh dryhtrujr  
fasgbdag ajkgbdk gj kbgd BILDEBYLINE

Kendrick Lamar.

Disclosure.








